
Kære medlemmer af indfødsretsudvalget, 

 

I dag modtog jeg endnu en besked fra Indfødsretskontoret om, at behandlingen af min ansøgning om 

dansk statsborgerskab ville forventeligt tage endnu 6 måneder. Det er 30 måneder siden, jeg søgte. 

 

På den ene side er det skuffende at skulle vente så længe på noget, man har glædet sig til. 

 

På den anden side er det uforståeligt – også som skatteyder i Danmark siden 1996 - at en forvaltning kan 

være så ineffektiv. Jeg opfylder alle kravene til dansk statsborgerskab, så sagsbehandlingen bør være en 

ren formssag. Det eneste lettere usædvanlige ved min ansøgning er, at jeg opfylder sprogkravet ikke ved 

Danskprøve 3, men ved at have afsluttet en videregående uddannelse fra Handelshøjskolen, hvilket dog 

er en af de 9 alternativer jf. cirkulæreskrivelsen. 

 

Jeg har i øvrigt ringet til kontoret flere gange, tilsyneladende uden effekt. Det ville glæde mig meget, 

hvis denne henvendelse kunne bidrage til en lykkelig afslutning af sagen. 

 

Med venlig hilsen, 

 

Karl-J. Hollenbeck 

Rosenvængets Hovedvej 6B 

2100 København Ø  
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